



CANADIAN HERALDIC AUTHORITY

AUTORITÉ HÉRALDIQUE DU CANADA

SYMBOLISM OF THE
HERALDIC EMBLEMS OF THE

SYMBOLISME DES
EMBLÈMES HÉRALDIQUES DE LA

SASKATCHEWAN GENEALOGICAL SOCIETY INC.

Arms: The tree with its roots visible is an emblem of genealogy. The many leaves of the tree allude to the diversity of the Society's members and their origins. Green and gold are the colours of the province of Saskatchewan, where the Society operates, and represent northern forests and southern grain fields. The gold also symbolizes the generosity of the Society's members in volunteering their valuable time and talents to further the goals of the Society.

Crest: The crane recalls the source of the word *pedigree*, derived from *pié de grue*, a French phrase meaning “foot of a crane,” a way of describing the lines on a genealogical chart. Its stance, described as “in vigilance,” represents the watchfulness required to research records and produce a pedigree. The acorn symbolizes the potential of growth of both families and family trees. The western red lily is the flower emblem of Saskatchewan.

Motto: This phrase evokes the interest by members in their ancestors and their descendants.

Supporters: The Prairie dogs, highly social animals living in a family, allude to the goals of the Society of studying family structures.

Original concept of Darrel Kennedy, Assiniboine Herald, assisted by the heralds of the Canadian Heraldic Authority.

Painter: Eva Pilar-Cass

Calligrapher: Luc Saucier

Public Register of Arms, Flags and Badges of Canada, Volume VII, page 248, 15 April 2020.

Armes : L'arbre avec ses racines est un emblème de la généalogie. Ses multiples feuilles renvoient à la diversité des membres et de leurs origines. Le vert et l'or sont les couleurs de la province de la Saskatchewan, où la Saskatchewan Genealogical Society exerce ses activités. Elles représentent en outre les forêts du nord et les champs de céréales du sud. L'or symbolise aussi la générosité des membres de cette société, qui vouent leur temps et leurs talents à l'atteinte des objectifs de l'organisation.

Cimier : La grue rappelle la source du mot *pedigree*, dérivé de « *pié de grue* », expression illustrant la forme des traits d'un arbre généalogique. L'oiseau adopte une posture de vigilance reflétant l'attention nécessaire pour faire de la recherche dans les dossiers et produire une généalogie. Le gland symbolise le potentiel de croissance à la fois des familles et de leur généalogie. Le lis rouge orangé est l'emblème floral de la Saskatchewan.

Devise : Cette sentence anglaise signifiant « Géniteurs et progéniture » dénote l'intérêt des membres pour leurs ancêtres et leurs descendants.

Supports : Les chiens de prairie, animaux très sociaux vivant en famille, évoquent les objectifs de la société visant à étudier les structures familiales.

Concept original de Darrel Kennedy, héraut Assiniboine, assisté par les hérauts de l'Autorité héréditaire du Canada.

Artiste-peintre : Eva Pilar-Cass

Calligraphe : Luc Saucier

Registre public des armoiries, drapeaux et insignes du Canada, volume VII, page 248, 15 avril 2020.